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ЗАПИСНИК 

 

са скупштине Удружења геодетских и грађевинских школа одржане 24.10.2014. године 

 

Седница је одржана  у Новом Саду у хотелу „Сајам“ са почетком у 1100. сати. 

Скупштини Удружења геодетских и грађевинских школа присуствовали су следећи 

чланови: 

 

1. др Станко Матић – председник Удружења, Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ 

Нови Сад 

2. Драган Пантовић - потпредседник Удружења , Техничка шола Чачак 

3. Васко Николов - секретар   Удружења, Шумарска школа  Краљево 

4. Слободан Влатковић – Геодетска техничка школа Београд 

5. Марија Радић– Геодетска техничка школа Београд 

6. Александар Ракићевић - Грађевинска техничка школа Београд 

7. Радовановић Златко – ЕТШ „Никола Тесла Зрењанин 

8. Др Марија Серво- ЕТШ „Никола Тесла“ Зрењанин 

9. Верица Шупут- ЕТШ „Никола Тесла” Зрењанин 

10. Николић-Ковачевић Миојла – Шумарска школа  Краљево 

11. Кривокапић Ивана - Шумарска школа  Краљево 

12. Војин Булатовић - Грађевинска школа Београд 

13. Будимир Рондовић - Грађевинска школа Београд 

14. Радушко Поповић – Посавскотамнавска средња школа Владимирци 

15. Мариа Малешевић Чучулис- Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

16. Бибијана Лонцо- Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

17. Зоран Стојачић- Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

18. Иван Петровић- Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

19. Ружица Стојић- Архитектонско техничка школа Београд 

20. Милица Јевтић- Архитектонско техничка школа Београд 

21. Дејан Антић - Електротехничка и грађевинска  школа „Никола Тесла“ Јагодина, 

22. Ирена Госпавић -Техничка школа „Р.Љубичић“  Ужице 

23. Љиљана Жикић-Техничка школа Књажевац 

24. Томица Милосављевић- Техничка школа Књажевац 

25. Горан Поповић, Техничка школа Књажевац 

26. Радомир Божић-Техничка школа Шабац 

27. Анђелка Ђаковић- Техничака школа „23. мај“ Панчево 

28. Исо Планић – Политехничка школа Суботица 

29. Мира Тумбас- Политехничка школа Суботица 

30. Божић Радомир – Техничка школа Шабац 

31. Кованџић Небојша-Техничка школа Власотинце 

32. Хајналка Керестури – СТШ “Шинковић Јожеф“ Бачка Топола 
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Скупштини Удружења присуствују: 

1. Петар Виђикант – начелник школске управе Нови Сад 

2. Гојко Бановић – руководилац Центра за средње стручно образовање  и образовање 

одраслих - ЗУОВ 

 

 

 

За Скупштину Удружења геодетских и грађевинских школа предложен је следећи: 

 

ДНЕВНИ РЕД 

 

 

1. Усвајање записника са претходне седнице - известилац Васко Николов, секретар Удружења 

2. Извештај са републичког  такмичења - известилац Драган Пантовић, потпредседник 

Удружења;  

3. Припрема за наредно такмичење у Апатину 2015. године - известилац Блануша Милован-

директор,  Средња грађевинска и дрвопрерађивачка школа Апатин; 

4. Анализа уписа у 2014/2015. години; 

5. Анализа стања у подручју рада геодезија и грађевинарство - известилац Гојко Бановић - 

ЗУОВ- руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих и Станко Матић 

председник Удружења: 

▪ упис 

▪ огледи-превођење у редован систем образовања; 

▪ обуке за образовање одраслих; 

▪ стручно усавршавање запослених 

▪ уџбеници; 

6.  Стручно усавршавање- презентација оплата „PERI“ 

7.  Финансијски извештај и питање чланарине; 

8.  Текућа питања; 

 

 

Након што је констатовао да постоји кворум за рад и одлучивање председник  

Удружења др Станкo Матић  је предложио дневни ред  који је усвојен у целини једногласно, без 

примедби.  

У уводној речи поздравио је присутне госте:  Петрa Виђикантa – начелникa школске  

управе Нови Сад и Гојка Бановића – руководиоца Центра за средње стручно образовање  и 

образовање одраслих – ЗУОВ. 

 Начелник школске управе Нови Сад Петар Виђикант, обратио се присутним члановима 

Скупштине. Казао је да школска управа на чијем је челу има успешну сарадњу са свим школама на 

подручју школске  управе, као и да је лично упознат са проблемима око уписа у средње стручне 

школе, као и мреже школа. Рекао је да се „не посвећује“ довољно пажње овом подручју рада, иако 

је оно посебно у трогодишњим занимањима доста битно. Такође је нагласио да отворени 

универзитети преузимају део посла иако за то школе имају бољу стручну оспособљеност. Исказао 

је спремност за сарадњу, и истакао  успешну сарадњу са Техничком школом „Милева Марић-

Ајнштајн“ и директором др Станком Матићем, али је нагласио да школске управе имају мали 

утицај на политику уписа. На крају је присутнима пожелео „бољитак у раду и што више ученика у 

наредном упису“. 

 

 

 

 



АД 1.  

 Уз констатацију  да је записник са претходне Скупштине достављен др Станко Матић, 

председник Удружења је  отворио је дискусију. С обзиром да није било примедби, записник је 

усвојен једногласно. 

 

 

АД 2.  

Драган Пантовић - потпредседник удружења, представник школе домаћина 25. (јубиларног) 

такмичења, је поднео Извештај о реализацији такмичења. На почетку излагања извинио се за 

пропусте на такмичењу, на које школа домаћин нажалост и поред исказане воље и жеље није могла 

битно да утиче,  што се посебно односи на „у једном делу врло непријатну, на моменте и 

инцидентну атмосферу“ коју нажалост подстичу поједини наставници, који на такмичење „долазе 

са циљем да морају бити најбољи и …“. Поставља се питање „како смирити страсти код 

појединаца“…  

 Нагласио је да такмичење треба да буде мањи део активности Удружења у наредном 

периоду, а да се Удружење треба бавити више стручним скуповима, и активностима везаним за 

побољшање услова рада и сарадње међу школама. Након тога је изнео следеће податке: 

- такмичило се 160 ученика из 28 школа у 11 дисциплина, што је највећи број до сада; 

- као гости на такмичењу су наступиле по једна школа из Словеније и Црне Горе; 

- уложено је доста труда да све протекне у најбољем реду, али да се неке ствари нису могле 

предвидети (кашњење  ГТШ Београд, проблеми са техничком припремом задатака, превођење 

задатака на језике националних мањина, као и неспремност појединих чланова жирија да 

одговоре на проблеме који су се јављали у току и након такмичења, проблем око организације 

такмичења у практичним дисциплинама које је организовано на активном градилишту); 

- позитивна страна  учешћа екипа из иностранства је успостављање чвршће сарадње ; 

Након дискусије извештај је усвојен, без примедби. 

 

АД 3. 

Др. Станко Матић – председник Удружења је информисао присутне да директор школе  

домаћина  (Блануша Милован-директор Средње грађевинске и  дрво-прерађивачке школе Апатин) 

из објективних разлога није присутан, али да је на састанку ИО који је одржан дан раније дао 

потпуну информацију о току припрема за реализацију такмичења.  

Предлог је да учесници такмичења буду смештени у бањи Јунаковић која је недалеко oд Апатина, а 

има довољно смештајних капацитета. 

 Након тога Драган Пантовић - потпредседник Удружења је предочио закључке са Извршног 

одбора које би било неопходно утврдити на Скупштини Удружења, а који ће допринети бољој 

организацији такмичења: 

1. Извршни одбор предлаже да задатке и за наредно такмичење припреми Гојко Бановић - 

ЗУОВ- руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих, при чему 

задатке треба прилагодити исходима образовних профила; 

2.  Чланове жирија за преглед и оцењивање задатака треба изабрати применом диригованог 

жреба за председнике жирија, најкасније 10 (десет) дана пре такмичења; 

3. Обавезати школе чији наставници сачињавају жири, да на време, а најкасније три сата пре 

почетка такмичења буду  у школи домаћину такмичења; 

4. Чланови жирија имају обавезу да пре почетка такмичења провере задатке, као и кључ и 

бодовање и да усагласе критеријуме; 

5. Да би се ово могло реализовати школе требају на време да доставе предлоге за чланове 

жирија Извршном одбору Удружења; 

6. Да се приступи допуни Правилника и Пропозиција за такмичење, посебно у делу 

Пропозиција за практичне дисциплине у погледу броја екипа из сваке школе; 

 



  

1. Термини одржавања школског и републичког такмичења: 

• Школско такмичење реализовати 27.03 (март) 2015. године; 

• Републичко такмичење ће се одржати 23-25.04 (април)2015. године у 

Апатину;  

2. Дисциплине: 

• Теоријске: 

- Грађевинске конструкције  II  разред 

- Статика и отпорност материјала III разред 

- Примена рачунара у грађевинарству III разред 

( autoCAD i arhiCAD) 

- Бетон IV разред 

- Геодетска мерења и рачунања IV разред 

- Математика IV  разред 

 

• Практичне дисциплине: 

- Керамичар- терацер- пећар 

- Декоратер зидних површина 

- Монтер суве градње 

- Руковалац грађевинском механизацијом 

У практичним дисциплинама учешће могу равноправно узети и ученици образовних 

профила  Техничар за одржавање објеката и Извођач завршних и инсталатерских радова. 

Такође је донета одлука да школа учесник такмичења може за практичне дисциплине 

пријавити 2 (две) екипе. 

 

 У дискусији која је уследила било је питање промене предмета (нацртна геометрија-

грађевинске конструкције), али је договорено да наредне школске године то ипак буду грађевинске 

конструкције). 

 Предлог Извршног одбора је једногласно прихваћен. 

 

АД 4. 

Васко Николов , секретар удружења  је информисао чланове Скупштине  о актуелним 

подацима везаним за упис у школској 2014/15. години.  

 Евидентан је пад броја уписаних  ученика у подручју рада, посебно у занатским 

занимањима, где је уписано чак испод 50% од планираног броја ученика. Такође је евидентно да 

без „уплива државе“ у креирање политике уписа тешко да се може очекивати бољитак. Посебно 

забрињава ситуација да се након завршеног уписа врши „премештање“ ученика у „атрактивна“ 

занимања што обесмишљава комплетну причу, па имамо да у медицинским и економским школама 

има и по 40-так ученика у одељењу. 

Гојко Бановић - ЗУОВ- руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих   

је потом презентовао податке које је прикупио, а који се односе на упис ученика у подручју рада и 

који дају реалну слику стања. 

Др. Станко Матић – председник Удружења, је изнео податке везане за његово учешће и  

дискусије на Националном просветном савету, а које се односе управо на проблематику плана 

уписа, као и да ће на НПС инсистирати о усклађивању плана уписа са бројем ученика који 

завршавају осми разред, као и увођењу прага знања. 

 Апеловано је да школе које нису доставиле табелу о броју ученика у подручју рада, што пре 

исту доставе ради обраде података. 

 Договорено је да се сви подаци везани за упис обједине и да се доставе школама у 

електронској форми. 



 Након дискусије информација о упису је усвојена. 

 

АД 5.  

 

Гојко Бановић – руководилац Центра за средње стручно образовање  и образовање одраслих 

је информисао о актуелним догађањима: 

Обавестио је присутне да је код Архитектонског техничара завршен поступак евалуације да 

се  очекује да буде укључен у редован систем школовања од наредне школске године. Такође је 

изнео да би било неопходно урадити „комплетирање“ четворогодишњих занимања увођењем 

„јединственог“ Грађевинског техничара „опште праксе“. 

 На тај начин би у систему постојали: 

• архитектонски техничар 

• грађевински техничар 

• техничар за одржавање објеката, 

 а отворила би се могућност да се размишља о комуналном техничару, који би покривао комуналне 

делатности. 

 Што се тиче обука за образовање одраслих било би неопходно да се школе активније 

укључе , јер ту постоји могућност активнијег укључивања наставника у ванредне активности, па и 

остваривање ванредних прихода. 

 Већ се уочава недостатак акредитованих семинара, у Каталогу има један или два и у 

допунском року су пријављена три, од којих је један добио верификацију, док за два није сигурно 

какве би имали ефекте  (Грађевински факултет Суботица - Еурокодови). Било би неопходно 

направити у договору са факултетима програме стручних обука наставника који иако не 

акредитовани могу поправити стање у погледу стручног усавршавања наставника. Такође је могуће 

направити окупљања наставника каква су била на нивоу регионалних центара, са разменом 

искустава, наставног материјала. 

 Уџбеничка литература је застарела, мало је нових уџбеника, тако да су евидентни проблеми 

код реализације наставних садржаја посебно код Архитектонског техничара. Проблем представља 

Правилник о изради уџбеника, па је предложио да се проблем недостајуће литературе проба 

превазићи израдом квалитетних наставних материјала, који би се публиковали. 

 Драган Пантовић-потпредседник Удружења предложио да радну групу за припрему 

предлога Министарству просвете за нови образовани профил грађевински техничар чине: 

1. др Станко Матић – председник Удружења,  

2. Васко Николов - секретар   Удружења, 

3. Представник ГТШ Београд 

4. Представник ТШ Нови Сад, 

Предлог за састав радне групе је једногласно прихваћен. 

Након дискусије усвојени су следећи закључци: 

- да се ураде обуке за наставнике који раде у новим образовим профилима, ради јединствене 

примене наставних садржаја,  и да се ураде одговарајући наставни материјали, с обзиром на 

недостатак стручних акредитованих семинара; 

- да се нађе начин осавремењивања постојећих уџбеника и израде нових; 

- да се након превођења у редован систем уради ревизија наставног плана и програма 

образовног профила Архитектонски техничар; 

- да се тренутно трогодишња занимања задрже у постојећој форми до доношења НОКС, као и 

док траје рад радне групе за занатска занимања; 

 

 

 

 

 



АД 6. 

 Члановима Скупштине се обратио Башић Игор, представник фирме „PERI“ и уз најаву 

будуће сарадње представио фирму уз  стручну презентацију. Понудио је могућност да школе 

доведу своје ученике и да се на тај начин упознају са савременим тенденцијама у грађевинарству. 

 

 

 

АД 7. 

 Станко Матић – председник Удружења је поднео финансијски  извештај о стању на рачуну 

Удружења, као и дуговањима школа за котизацију за претходни период. 

Тренутно стање на рачуну Удружења је 246,979.35  динара док је дуг за котизацију 

20,400.00 динара. 

Још једном је апеловао  да школе на време уплате котизацију. 

Финансијски извештај је усвојен без примедби. 

 

 

АД 8. 

1. Љиљана Жикић је предложила  семинар „ Савремени модел планирања и реализације 

наставе стручних предмета у техничким школама“ 

2. Пантовић Драган је предложио семинар „ Енергетска ефикасност објеката-колико се 

исплати“ 

 

 

 

Скупштина је завршила са радом у 1425. 

  

 

  

 

                
 

 

 

  

 


